
Protokół nr 9/2015 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 20 lipca 2015 r. w godz. 1530- 1640 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Dorota Anna Jabłońska - przewodnicząca Komisji 
2/ Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji 
3/ Bogdan Bezdziecki       
4/ Jacek Juszkiewicz    
5/ Józef Wiesław Murawko            
6/ Wojciech Pająk 
7/ Sławomir Jan Szeszko.   

 

Nieobecny: 

1/ Zbysław Wojciech Grajek. 
 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Ewa B. Sidorek - zastępca Prezydenta 
2/ Adam Karczewski - naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich 
3/ Agnieszka Szyszko- pełnomocnik Prezydenta ds. organizacji pozarządowych 
4/ Honorata Rudnik - naczelnik Wydziału Spraw Społecznych 
5/ Daniel Micielica- p.o. Dyrektora Izby Wytrzeźwień 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła Dorota A. Jabłońska, która powitała zebranych i przypomniała,  
Ŝe proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 
Przewodnicząca wprowadziła do porządku 2 punkt pn. „Zaopiniowanie projektu uchwały  
w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki odrębnych obwodów głosowania w wyborach 
do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej”, kolejny punkt  
w konsekwencji uległ przesunięciu o jeden. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli 
jednogłośnie następujący porządek posiedzenia:  

 

1. Przyjęcie protokołu nr 8/2015 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 czerwca 2015 r.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki 
odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  
i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej. 



3. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 
publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi  
w roku 2016” wraz z zadaniami priorytetowymi w zakresie: -ochrony i promocji zdrowia oraz 
działalności na rzecz osób niepełnosprawnych, - pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom  
i osobom w trudnej sytuacji Ŝyciowej oraz wyrównywania szans tych rodzin i osób, -działalności 
na rzecz osób starszych, -porządku i bezpieczeństwa publicznego, -przeciwdziałania 
uzaleŜnieniom, patologiom społecznym, wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej,  
- działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 
„Suwalska RODZINA PLUS” 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków  
za pobyt w Hostelu przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Izby Wytrzeźwień w Suwałkach. 

7. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 
Przyjęcie protokołu nr 8/2015 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 czerwca 2015 r.  
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia dostępny był  
w Biurze Rady Miejskiej. Zapytała o ewentualne uwagi i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeŜeń, 
wobec czego stwierdziła, Ŝe protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Ad pkt. 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki 
odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 
i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw                                       - 0, 
wstrzymało się od głosu              -0. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia  
w gminie Mieście Suwałki odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 



Ad pkt. 3 
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 
publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi  
w roku 2016” wraz z zadaniami priorytetowymi w zakresie: -ochrony i promocji zdrowia oraz 
działalności na rzecz osób niepełnosprawnych, - pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom  
i osobom w trudnej sytuacji Ŝyciowej oraz wyrównywania szans tych rodzin i osób,  
-działalności na rzecz osób starszych, -porządku i bezpieczeństwa publicznego,  
-przeciwdziałania uzaleŜnieniom, patologiom społecznym, wspierania rodziny i systemie pieczy 
zastępczej, - działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie. 
Informacja wraz z zadaniami priorytetowymi stanowią kolejno załączniki nr 4 i 5 do protokołu.  
 
Agnieszka Szyszko zreferowała nowe zadania priorytetowe do realizacji we współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi w roku 2016. 
 
Wojciech Pająk zapytał, czy powodem wykreślenia zapisu „wypoczynek dzieci i młodzieŜy”  
w punkcie 15 na stronie 35 owej informacji jest zaniepokojenie osób starszych o moŜliwy brak 
funduszy na organizację dla nich wypoczynku? Wspomniał o brakującej informacji, mówiącej  
o tym, Ŝe wypoczynek osób starszych przewidziany jest w innym punkcie priorytetów.  
 
Agnieszka Szyszko odpowiedziała, iŜ owa informacja została wytłumaczona seniorom  
na spotkaniu. Z powodu niejasności zapisu, o którym wspomniał radny, zobowiązała się  
do ponownego jego wytłumaczenia.  
 
Członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa nie zgłosili wniosków, wobec czego 
Informacja została przyjęta. 
 
Ad pkt. 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 
„Suwalska RODZINA PLUS” 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Honorata Rudnik zreferowała zmiany wprowadzone do Programu „Suwalska RODZINA 
PLUS”.  
 
Wojciech Pająk zapytał, czy osoby posiadające juŜ karty „Suwalskiej RODZINY PLUS”, które 
składały wniosek wcześniej, mogą dopisać się do wprowadzonej, e-mailowej bazy danych? 
 
Ewa B. Sidorek odpowiedziała, iŜ bazy danych e-mail są uaktualniane na bieŜąco. Karty mają 
swój czas, po którym naleŜy ponownie złoŜyć wniosek. Ponadto, w kaŜdej chwili moŜliwe jest 
wpisanie swoich danych. 
 



Wojciech Pająk zaproponował, aby na stronie Urzędu Miejskiego w Suwałkach pojawiło się 
ogłoszenie o powstałej bazie danych. Osoba, która poda swój adres e-mail, będzie informowana  
o zmianach zachodzących w programie.  
 
Bogdan Bezdziecki zapytał, czy w katalogu ulg dostępnych w ramach Programu będzie 
dostępny wykaz firm, które w nim uczestniczą? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe wszyscy uczestnicy Programu będą ujęci w wykazach.  
 
Sławomir Szeszko zapytał, czy wszystkie dzieci z wielodzietnych rodzin dostały się  
do przedszkoli i Ŝłobków? 
 
Ewa B. Sidorek odpowiedziała, Ŝe jednym z punktów priorytetowych rekrutacji jest rodzina 
wielodzietna. Zadeklarowała sprawdzenie sytuacji dzieci oczekujących na miejsca  
w przedszkolach i Ŝłobkach. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw                                       - 0, 
wstrzymało się od głosu              -0. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia  
w Mieście Suwałki Programu „Suwalska RODZINA PLUS”. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad pkt. 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad zwrotu wydatków  
za pobyt w Hostelu przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Leszek Lewoc zreferował, jak przedstawiają się odpłatności za korzystanie z Hostelu wraz  
z uwzględnieniem osiąganych przez członków rodziny dochodów. Dodał, iŜ w bieŜącym roku  
z Hostelu skorzystało 7 rodzin - 12 osób dorosłych i 6 dzieci.  
 
Sławomir Szeszko zapytał, czy kryterium dochodowe w rodzinie na przełomie lat ulegało 
zmianie? Zaapelował o zmianę terminu „najniŜszego” wynagrodzenia na „minimalne” 
wynagrodzenie.   
 



Leszek Lewoc odpowiedział, Ŝe kwota kryterium dochodowego zmieniała się w minimalnym 
stopniu.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw                                       - 0, 
wstrzymało się od głosu              -0. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad zwrotu wydatków za pobyt w Hostelu przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej  
w Suwałkach. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Ad pkt. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Izby Wytrzeźwień w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Honorata Rudnik nadmieniła, iŜ przedstawiony projekt uchwały dotyczy likwidacji Izby 
Wytrzeźwień – zakładu budŜetowego Miasta Suwałk i przekształcenia go w jednostkę 
budŜetową, prowadzoną przez organizację poŜytku publicznego. Zamysłem jest, aby wśród 
licznych działań, jakimi zajmie się organizacja znalazło się równieŜ wspieranie osób 
bezdomnych i pomoc w walce z bezdomnością.  
 
Ewa B. Sidorek dodała, Ŝe na prośbę organizacji pozarządowych odbyły się dwa spotkania,  
na których dyskutowano o obecnym funkcjonowaniu Izby Wytrzeźwień i noclegowni, oraz  
o nowych pomysłach i zadaniach, jakie moŜna w tym zakresie podjąć. Propozycje były 
dalekosięŜne, a wśród nich głównie takie, by placówka nie była sztuczną przechowalnią, tylko 
profesjonalnie zajęła się potrzebującymi, wykluczonymi ze społeczeństwa ludźmi. Organizacje 
przedstawiały konkretne pomysły dotyczące pomocy i wsparcia dla tych osób.  
 
Honorata Rudnik powiedziała, iŜ pierwotny projekt likwidacji Izby i przekazania jej organizacji 
pozarządowej został przedstawiony Związkom Zawodowym. Opinia, jaką wydały była 
negatywna. PrzedłoŜyły one zaś swoją propozycję, w ramach której Izba powinna zostać 
włączona w strukturę Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. Radcowie Prawni  
z kolei, oraz Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej wskazali, iŜ owy pomysł nie jest moŜliwy 
do realizacji.  
 



Bogdan Bezdziecki zapytał, czy zasięgano opinii, w jaki sposób funkcjonują owe Ośrodki 
prowadzone przez organizacje pozarządowe w innych miastach? 
 
Honorata Rudnik odpowiedziała, Ŝe zapoznała się z opinią Ośrodka w Gdańsku, oraz  
we Wrocławiu. Jakość świadczonych tam usług jest duŜo lepsza, a oferta usług prowadzonych 
dla osób uzaleŜnionych od alkoholu, mających problem z dachem nad głową, jest szersza. 
 
Dorota Jabłońska zapytała, ile osób zostanie zwolnionych przy reorganizacji Izby? Czy  
w nowej perspektywie programowania 2014-2020 występują priorytety związane z dotacjami dla 
organizacji pozarządowych, które będą zajmowały się tego rodzaju działalnością? 
 
Daniel Micielica odpowiedział, Ŝe w Izbie Wytrzeźwień zatrudnionych jest 16 osób, w tym  
8 osób na umowę zlecenia. Owe osoby stracą pracę, poniewaŜ stowarzyszenie pracuje na swój 
rachunek i moŜe nie być zainteresowane zatrudnieniem pracowników. 
 
Wiesław Murawko zapytał, dlaczego pracownicy nie chcą stworzyć organizacji pozarządowej? 
 
Daniel Micielica odpowiedział, iŜ samo załoŜenie stowarzyszenia i wejście w tryb pracy 
organizacji pozarządowej byłoby duŜym wyzwaniem. Dodatkowo, praca za 60% budŜetu jest nie 
do przyjęcia. 
 
Ewa B. Sidorek powiedziała, iŜ Prezydent Miasta zaproponował pracownikom Izby załoŜenie 
stowarzyszenia i uczestnictwo w konkursie na jej prowadzenie. NaleŜy pamiętać, Ŝe organizacje 
pozarządowe mają moŜliwość pozyskiwania funduszy z róŜnych źródeł - niektóre z nich działają 
bardzo pręŜnie i pozyskują ich bardzo duŜo. 
 
Jacek Juszkiewicz nadmienił, Ŝe pracownicy mogliby załoŜyć stowarzyszenie, nie mają jednak 
gwarancji, Ŝe wygra ono konkurs na prowadzenie Izby. 
 
Bogdan Bezdziecki powiedział, Ŝe Miasto nie powinno pozbywać się Ŝadnych zadań związanych 
ze sferą bezpieczeństwa i porządku. Działalność stowarzyszenia obarczona jest duŜym ryzykiem-
nie ma bowiem pewności, Ŝe zmieści się ono w przeznaczonym budŜecie. W takim przypadku 
istnieje moŜliwość niedopełnienia jakości świadczonych usług. Wśród aspektów 
przemawiających przeciwko przekształceniu Izby znajdują się równieŜ mniejsza kontrola nad 
realizacją zadań. Miasto powinno mieć równieŜ ambicje, aby być pozytywnym stymulatorem 
rynku pracy, którym w tym przypadku nie jest.  
 
Ewa B. Sidorek dodała, iŜ organizacje negatywnie wypowiadały się o funkcjonowaniu Izby 
Wytrzeźwień.  
 
Sławomir Szeszko powiedział, Ŝe cel owego przekształcenia jest zrozumiały, nieszczęściem jest 
jednak wychodzenie w tym przypadku od oszczędności.  



Wojciech Pająk, po spotkaniu otwartym z organizacjami pozarządowymi jest pewny, Ŝe pracują 
tam ludzie z pełnymi kompetencjami, którzy dobrze zajmą się obecną Izbą.   
 
Bogdan Bezdziecki podsumował, iŜ nie jest przeciwnikiem organizacji pozarządowych. Jest  
to jednak tak specyficzna sfera związana z porządkiem i bezpieczeństwem, z którą Miasto nie 
powinno eksperymentować i nad którą nie powinno tracić kontroli. 
 
Ewa B. Sidorek powiedziała, Ŝe zawierana z organizacją umowa nie jest doŜywotnia.  
W przypadku nie wywiązywania się z obowiązków, moŜna ją zerwać.  
 
Jacek Juszkiewicz nadmienił, iŜ istnieją dwie sfery, na które naleŜy zwrócić w tym przypadku 
szczególną uwagę. Pierwsza - bezpieczeństwo osoby, która trafia do Izby, druga - 
bezpieczeństwo publiczne, które zakłóca przebywająca tam osoba.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych, 
przeciw                                       - 3, 
wstrzymało się od głosu              -0. 
 
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie likwidacji Izby Wytrzeźwień  
w Suwałkach. 
 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad pkt. 3 
Wolne wnioski. 
 

Wojciech Pająk zaapelował o zaproszenie na kolejną, wrześniową Komisję Spraw Społecznych 
i Bezpieczeństwa oficera rowerowego.  

 

Przewodnicząca podziękowała zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

                
   
 



                Przewodnicząca Komisji  
                                                                                  Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

              Rady Miejskiej w Suwałkach 
 
                      Dorota Jabłońska 

 
Protokół sporządziła: 
Emilia Radzewicz 
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


